
   
ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS

TARYBA

ŠILALĖS RAJONO SAVIVALDYBĖS TARYBOS 20 POSĖDŽIO PROTOKOLAS

2024 m. rugsėjo 3 d. Nr. T2-10

Šilalė

Posėdis įvyko 2024-08-29 10.00 – 12.00 val. (Savivaldybės posėdžių salėje).

Posėdžio pirmininkas – Tadas Bartkus.

Posėdžio sekretorė – Sandra Balčienė.

Į rajono Savivaldybės tarybą išrinkti 25 nariai. Posėdyje dalyvavo 24 Tarybos nariai

(sąrašas pridedamas). Nedalyvavo – Dainius Bergelis.

Posėdyje dalyvavo 14 kviestųjų asmenų (sąrašas pridedamas).

Tadas Bartkus informavo, jog balsavimas vyks per elektroninio balsavimo sistemą, jei

iškiltų techninių kliūčių siūloma išrinkti Balsų skaičiavimo komisiją, į kurią siūlomi Raimundė

Gečienė (pirmininkė), Aistė Giedraitienė, Vitalija Jankauskaitė-Milčiuvienė.

Tarybos nariai vienbalsiai pritarė vardinio balsavimo komisijos sudėčiai.

Darbotvarkė Tarybos nariams pateikta.

DARBOTVARKĖ:

1. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-18

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos plano patvirtinimo“

pakeitimo.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė.

2. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-19

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų biudžeto patvirtinimo“ pakeitimo.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė.

3. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 30 d. sprendimo Nr. T1-26

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimo.

Pranešėja Geda Kačinauskienė.

4. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos narių siuntimo į komandiruotes tvarkos

aprašo patvirtinimo.

Pranešėja Geda Kačinauskienė.

5. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. gegužės 11 d. sprendimo Nr. T1-108

„Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos komitetų sudarymo“ pakeitimo.

Pranešėja Geda Kačinauskienė.

6. Dėl Šilalės rajono savivaldybės Kontrolės ir audito tarnybos nuostatų patvirtinimo.

Pranešėja Liucija Kiniulienė.

7. Dėl Šilalės r. Kvėdarnos Kazimiero Jauniaus gimnazijos nuostatų patvirtinimo.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė.

Elektroninio dokumento nuorašas
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8. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. T1-89

,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės bendrojo ugdymo mokyklų klasių komplektų skaičiaus

2024–2025 mokslo metais nustatymo“ pakeitimo.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė.

9. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. lapkričio 23 d. sprendimo Nr. T1-

287 ,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės sporto projektų finansavimo tvarkos aprašo patvirtinimo“

pakeitimo.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė.

10. Dėl pritarimo dalyvauti partnerio teisėmis uždarajai akcinei bendrovei „Šilalės

vandenys“ įgyvendinant projektą „Vandentvarkos paslaugų prieinamumo didinimas Šilalės

rajono savivaldybėje“.

Pranešėjas Justas Stankevičius.

11. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2022 m. lapkričio 24 d. sprendimo Nr. T1-

254 „Dėl leidimo vykdyti Šilalės nuotekų valymo įrenginių rekonstrukcijos ir plėtros

projektavimo paslaugos pirkimą“ pakeitimo.

Pranešėjas Feliksas Beržinis.

12. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2021 m. kovo 25 d. sprendimo Nr. T1-86

„Dėl Piniginės socialinės paramos nepasiturintiems Šilalės rajono gyventojams teikimo tvarkos

aprašo patvirtinimo“ pakeitimo.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė.

13. Dėl Šilalės rajono mokėjimo už socialines paslaugas tvarkos aprašo patvirtinimo.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė.

14. Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. T1-

96 „Dėl Šilalės rajono savivaldybei nuosavybės teise priklausančio nekilnojamojo, ilgalaikio ir

trumpalaikio materialiojo turto perdavimo valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise

Šilalės sporto mokyklai“ pakeitimo.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė.

15. Dėl savivaldybės turto perdavimo pagal panaudos sutartį.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė.

16. Informacija dėl mokyklų pasiruošimo 2024–2025 mokslo metams.

Pranešėja Jolanta Skrodenienė.

Posėdžio pirmininkas klausė, ar bus klausimų, pasiūlymų dėl darbotvarkės.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už darbotvarkę.

Darbotvarkė patvirtinta. Tarybos nariai vienbalsiai pritarė pateiktai darbotvarkei.

Balsavo: UŽ – 24.

Posėdžio pirmininkas priminė Tarybos veiklos reglamento nuostatas, kuriomis

vadovaujantis, Tarybos narys gali pateikti 3 klausimus, pasisakyti svarstomu klausimu 1 kartą,

prieš pradedant svarstyti klausimą, kuris jam sukelia interesų konfliktą, privalo informuoti tarybą

apie esamą interesų konfliktą ir pareikšti apie nusišalinimą, ištraukti iš elektroninio balsavimo

įrenginio kortelę ir išeiti iš posėdžių salės.

Posėdžio pertrauka planuojama po 1 val. 30 min., kitos – pagal poreikį.

Tarybos narė Rima Norvilienė atliko viešą pareiškimą.

1. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo

Nr. T1-18 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026 metų strateginio veiklos plano

patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – sumažinti

1500 Eur Bilionių seniūnijai 1 priedo, 1 programoje (Savivaldybės funkcijų įgyvendinimo ir
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valdymo, tobulinimo programa), atitinkamai padidinant 11 priedo, 11 programoje (Komunalinio

ūkio ir turto programa) 1500 Eur; sumažinti 1500 Eur Kvėdarnos seniūnijai 11 priedo, 11

programoje (Komunalinio ūkio ir turto programa), atitinkamai padidinti 5 priedo, 5 programoje

(Kultūros ugdymui ir etnokultūros puoselėjimo programa); padidinti 9 priedo, 9 programoje

104 300 Eur (gautos lėšos iš valstybės biudžeto, numatytos lėšos laikino atokvėpio paslaugai

teikti ir administruoti); sumažinti Biudžeto ir finansų skyriui 11 priedo, 11 programoje, priemonę

- gyventojų iniciatyvos, skirtos gyvenamajai aplinkai ir viešajai infrastruktūrai gerinti ir kurti

25 000 Eur ir atitinkamai padidinti 25 000 Eur Šilalės miesto seniūnijai 11 priedo, 11 programoje

 ir prašė pritarti.

Papildė T. Bartkus.

Pasisakė R. Norvilienė ir klausė, ar neplanuojate papildyti visų miesto šventės išlaidų bei,

kiek dar yra nepaviešintų ir užslėptų sąskaitų apie kurias visuomenė nežino.

A. Jančauskas paaiškino, kad miesto vartų papuošimas skirtas ne tik miesto šventei, tai

yra ilgalaikis turtas, kuris liko Šilalės miesto seniūnijai, turtas galės būti panaudotas ir kitoms

šventėms, progoms ar kitoms idėjoms įgyvendinti. Papuošimas yra aliuminio konstrukcijos, kuris

gali būti naudojamas ne vieną kartą, o įvardijama gimtadienio kepurėlė yra papildoma dalis, kuri

tvirtinasi prie aliuminio konstrukcijos.

R. Norvilienė klausė, kodėl tai nebuvo įtraukta į miesto šventės išlaidas.

A. Jančauskas atsakė, kad tai yra pirkta ne tik miesto šventei, dėl to neįtraukta. Taip pat

kaip ir šviečiančios raidės, kurios šviečia ir yra vis dar naudojamos net ir pasibaigus miesto

šventei.

Papildė T. Bartkus.

Pasisakė R. Gečienė ir klausė, kodėl miesto šventei pasirinktas dainininkas Gytis

Paškevičius, ar nebuvo galima paieškoti pigesnių atlikėjų, galbūt tokį pasirinkimą nulėmė ryšiai,

kodėl skirti tokie dideli pinigai.

T. Bartkus atsakė, kad pirkimus atliko Šilalės kultūros centras ir sąskaitas gavo jie.

Šilalės rajono savivaldybė (toliau – Savivaldybė) tik skiria finansus, jeigu ieškoma korupcinių

apraiškų, ar kažkokių ryšių, jūsų teisė ten jų ir ieškoti. Taip pat svarbu paminėti, kad atlikėjų

kainos šiais metais yra dvigubai didesnės nei ankstesniais metais. Ir visgi, tai buvo bendras

Šilalės kultūros centro ir Savivaldybės sprendimas pakviesti Gytį Paškevičių.

Papildė A. Jančauskas.

R. Gečienė domėjosi kokia situacija su kolumbariumu.

T. Bartkus atsakė, kad yra pabaigtas techninis projektas, gautos teigiamos ekspertizės

išvados, pradėtos pirkimo procedūros, rengiami pirkimo dokumentai, manome, kad artimiausiu

metu bus įvykdytas pirkimas ir prasidės darbai. 

A. Giedraitienė domėjosi, ar Šilalės sporto salėje pašalinti visi gedimai.

T. Bartkus atsakė, kad taip, pirminiai trūkumai buvo pašalinti.

R. Norvilienė klausė dėl Dariaus ir Girėno skvero, biudžeto eilutėje tam vis dar yra

numatyti 403 000 Eur, buvo žadėta atstatyti sumą iki 500 000 Eur, bet kol kas matome, kad tų

lėšų nėra, tad, ar už tokią sumą ir bus planuojama pradėti skvero atnaujinimo darbus bei, kiek

gyventojų pasiūlymų buvo sulaukta dėl skvero projekto.

T. Bartkus atsakė, kad dauguma gyventojų siūlymų buvo dėl augalų. Yra atliktos medžių

ekspertizės, ekspertizė numato per 20 medžių kurie yra blogos arba labai blogos būklės, tokius

medžius planuojame kirsti. Paaiškino dėl sumos skvero atnaujinimo darbams, jog paimdami nuo

šios eilutės pinigus informavome, kad 90 000 Eur paimame apmokėti už Lentinės k. esantį mūsų

saulės parką, kai agentūra grąžins pinigus po paskutinio akto, pinigai bus atstatyti į tą pačią

eilutę. Painformavo, jog paskutinis aktas jau yra išsiųstas ir suderintas.

L. Dargienė klausė, kokia situacija su atstovavimu teismuose išlaidomis.

T. Bartkus atsakė, kad turime bylų (dėl Šarūnkalnio teritorijos, Gineikių k. kelio, Šilalės

kultūros centro). Šiuo metu pagrindinės išlaidos yra bylai dėl Gineikių k. kelio su projektuotojais

ir rangovais ir šiame biudžete tam įdedame 10 000 Eur.
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E. Gargasė klausė dėl Kovo 11-osios g., kada planuojama pabaigti darbus ir kaip nuo

rugsėjo 1 d. bus planuojamas, reguliuojamas eismas.

T. Bartkus atsakė, kad jau šiandien gatvė yra asfaltuojama, gatvės darbams numatytas

finansavimas per du metus, per pirmus metus bus atlikta apie 75-80 proc. darbų, kitais metais –

užbaigimas Šolių g. O eismą ir srautus kontroliuosime.

R. Vaitiekus domėjosi, ar darbo užmokesčiui reikalingas trūkumas nepasikeitė ir vis dar

trūksta vieno mėnesio darbo užmokesčio, jei taip koks yra trūkumas per visas įstaigas.

D. Vėlavičiutė atsakė, kad taip, apie 1 mln. Eur.

T. Bartkus patikslino, jog neaišku ar yra toks trūkumas, nes žinant ankstesnių metų

praktiką nebūna užpildomi visi etatai, būna biuletenių ir pan., trūkstama suma turėtų būti

mažesnė.

R. Norvilienė klausė dėl Stasio Girėno gimtinės muziejaus, jos aplinkos sutvarkymo,

kokia situacija su sandėlio nugriovimo darbais.

T. Bartkus atsakė, kad pasikeitė Lietuvos aviacijos muziejaus direktorius. Kalbėjomės su

laikinai einančia šias pareigas specialiste, norėjome išgirsti viziją, klausėme ar turi viziją tenai

kažką statyti, ar reikalinga palikti pamatus, ar visą pastatą nugriauti, tad artimiausiu metu turėtų

informuoti raštu apie savo pageidavimus, o mes dirbame ties pastato nugriovimo klausimu,

tačiau, gaila, kad pastatas kainavo pigiau negu norima jį nugriauti.

Pasisakė R. Vaitiekus, T. Bartkus.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą su

pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-18 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024–2026

metų strateginio veiklos plano patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

2. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo

Nr. T1-19 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų biudžeto patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Danguolė Vėlavičiutė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais ir prašė

pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą su

pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. vasario 15 d. sprendimo Nr. T1-19 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės 2024 metų

biudžeto patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

3. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. kovo 30 d. sprendimo Nr.

T1-26 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Geda Kačinauskienė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – patikslinti

1.11. papunktį, 247 punktą, jame išbraukti pirmuosius du sakinius ir punktą išdėstyti taip

„Tarybos narių siuntimo į komandiruotes tvarka numatyta Šilalės rajono savivaldybės tarybos

narių siuntimo į komandiruotes tvarkos apraše“ ir prašė pritarti.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė klausė, praeita posėdį diskutavome, kad reikėtų ištirti

vandens būklę maudymosi vietose, ar buvo sureaguota į prašymą, nes atsakymo negavau, nors

Šilalės rajono savivaldybės tarybos veiklos reglamente (toliau – Reglamentas) numatyta

atsakymą pateikti per 10 d. d.

T. Bartkus atsakė, kad pagal Reglamentą atsakome į raštu pateiktus klausimus, prašymus.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė patikslino, jog jeigu prašymas suformuluotas protokoliniu

sprendimu į jį reikia atsakyti per 10 d. d.

T. Bartkus painformavo, kad Balsių tvenkinio ir Šilalės miesto tvenkinio vandens tyrimai

atlikti.
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Nariai diskutavo dėl maudymosi vietų vandens būklės tyrimų.

T. Sadauskis klausė dėl 137 Reglamento punkto, ar galite apibrėžti tarybos nario

funkcijas, kokios yra ribos. 

T. Bartkus atsakė, kad ribos yra brėžiamos taip, jog tarybos narys turi teisę gauti visą

informaciją susijusią su svarstomais arba svarstytinais klausimais (sprendimo projektais).

T. Sadauskis klausė, bet LR vietos savivaldos (toliau – VSĮ) įstatymo 8 straipsnio 1

punkte yra rašoma, kad tarybos narys atstovauja visai savivaldybės bendruomenei, tad, ar tai

neturėtų būti visa susijusi informacija.

T. Bartkus atsakė, kad yra vyriausybės atstovų aiškinimai, jog savivaldybės tarybos nario

nėra absoliuti teisė gauti visą informaciją, tik susijusią informaciją su svarstomais arba dar

svarstytinais klausimais (sprendimo projektais).

G. Kačinauskienė patikslino, jog 137 punktas yra papildytas taip, kaip yra VSĮ, žodis į

žodį.

Pasisakė V. Jankauskaitė-Milčiuvienė, T. Bartkus, A. Mikalauskas.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti už pateiktą sprendimo projektą su pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2023 m. kovo 30 d. sprendimo Nr. T1-26 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos

veiklos reglamento patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

4. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos narių siuntimo į komandiruotes

tvarkos aprašo patvirtinimas.

Pranešėja Geda Kačinauskienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos narių siuntimo į komandiruotes tvarkos aprašo patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

5. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. gegužės 11 d. sprendimo

Nr. T1-108 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos komitetų sudarymo“ pakeitimas.

Pranešėja Geda Kačinauskienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2023 m. gegužės 11 d. sprendimo Nr. T1-108 „Dėl Šilalės rajono savivaldybės tarybos

komitetų sudarymo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

6. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės Kontrolės ir audito tarnybos nuostatų

patvirtinimas.

Pranešėja Liucija Kiniulienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

Kontrolės ir audito tarnybos nuostatų patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

7. SVARSTYTA. Šilalės r. Kvėdarnos Kazimiero Jauniaus gimnazijos nuostatų

patvirtinimas.

Tarybos narys Rolandas Toleikis nusišalino nuo 7 ir 8 darbotvarkės klausimo svarstymo,

priežastį nurodė (nes artimas žmogus dirba minimoje ugdymo įstaigoje, dėl galimo interesų

konflikto) ir paliko posėdžių salę.

Pritarta bendru sutarimu nusišalinimui.
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Pranešėja Rasa Kuzminskaitė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – papildyti

nuostatas 42 punktu, kuris skambėtų taip „42. Gimnazijos direktorius nepasibaigus jo kadencijai

gali būti atšaukiamas iš pareigų tik dėl šių priežasčių:

42.1. asmuo praranda nepriekaištingą reputaciją;

42.2. paaiškėja, kad dalyvaudamas viešame konkurse direktoriaus pareigoms eiti nuslėpė

ar pateikė tikrovės neatitinkančius duomenis, dėl kurių negalėjo būti priimtas į direktoriaus

pareigas.

43. Gimnazijos direktorius apie galimą jo atšaukimą Savivaldybės mero rašytiniu

pranešimu informuojamas ne vėliau kaip likus 7 darbo dienoms iki sprendimo, dėl direktoriaus

galimo atšaukimo, priėmimo dienos. Pranešime nurodoma sprendimo dėl direktoriaus galimo

atšaukimo data, atšaukimo priežastis bei pažymima apie direktoriaus teisę ne vėliau kaip likus 3

darbo dienoms bei atitinkamai pataisyti punktų numeraciją“ ir prašė pritarti.

T. Bartkus siūlė atidėti šį klausimą, sutvarkyti ir grįžti į kitą tarybos posėdį, nes keičiasi

esminiai punktai.  

Nariai diskutavo dėl pasiūlymo ir nutarė neatidėti klausimo  bei pritarė pakeitimams.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą su

pakeitimais.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės r. Kvėdarnos Kazimiero

Jauniaus gimnazijos nuostatų patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

8. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. balandžio 25 d. sprendimo

Nr. T1-89 ,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės bendrojo ugdymo mokyklų klasių komplektų

skaičiaus 2024–2025 mokslo metais nustatymo“ pakeitimas.

Tarybos nariai Artūras Dambrauskas, Egidijus Gečas, Lineta Dargienė, Asta Bataitytė,

Raimundas Vaitiekus, Vytautas Jucius, Remigijus Jonutis, Edmundas Auškalnis, Vida Miknienė

nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (A. Dambrauskas dėl viešų ir privačių

interesų konflikto; E. Gečas dėl galimo interesų konflikto; L. Dargienė, nes tai liečia jos

darbovietes; A. Bataitytė, nes dirba mokykloje; R. Vaitiekus dėl galimų viešų ir privačių

interesų; V. Jucius dėl viešų ir privačių interesų; R. Jonutis dėl galimų viešų ir privačių interesų

konflikto; E. Auškalnis, nes artimas žmogus dirba švietimo įstaigoje; V. Miknienė dėl galimo

viešų ir privačių interesų konflikto) ir paliko posėdžių salę.

Pritarta bendru sutarimu nusišalinimams.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė pristatė sprendimo projektą su pakeitimais – prie

Kvėdarnos Kazimiero Jauniaus gimnazijos 13 stulpelio (8 kl.) pridėti septynias žvaigždutes ir

pastabose papildyti 7 žvaigždučių paaiškinimą „7. ******* formuojami du 8 klasės komplektai,

esant ne mažiau kaip 31 mokiniui“ ir prašė pritarti.

T. Bartkus tikslinosi dėl pakeitimų.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė teiravosi dėl įtraukiojo ugdymo, kaip pasikeitė situacija, ar

atsirado papildomi krūviai klasėse, kiek atsirado naujų mokinių su specialiaisiais poreikiais, kaip

bus užtikrinamas jų ugdymas. 

R. Kuzminskaitė atsakė, kad įtraukusis ugdymas mūsų mokyklas pasiekė ganėtinai seniai,

jau maždaug 5–6 m. specialiųjų poreikių turintys vaikai tėvų pageidavimu gali ir mokosi mūsų

mokyklose, žinoma iššūkis toks, jog mokykla nebeturi teisės atsisakyti priimti tokį vaiką bei tai,

jog turi sudaryti geras sąlygas mokymuisi. Papildomai vaikų, kad plūstelėtų į klases, ar grįžtu iš

specialiosios mokyklos šiai dienai neturime. Dažniausiai ateina su naujais ateinančiais vaikais,

arba atvyksta iš kitų rajonų, ženklaus padidėjimo skaičiaus nėra. Bet bendra tendencija Lietuvos

mastu, jog tokių mokinių skaičius didės. Džiugu tai, jog steigiami mokinio padėjėjo etatai,

specialiųjų pedagogų, psichologų etatai.

Pasisakė T. Bartkus.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą su

pakeitimais.
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NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. T1-89 ,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės bendrojo

ugdymo mokyklų klasių komplektų skaičiaus 2024–2025 mokslo metais nustatymo“ pakeitimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 14, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo A. Dambrauskas, E. Gečas, L. Dargienė, A. Bataitytė, R.

Vaitiekus, V. Jucius, R. Jonutis, E. Auškalnis, V. Miknienė, R. Toleikis.

9. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2023 m. lapkričio 23 d. sprendimo

Nr. T1-287 ,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės sporto projektų finansavimo tvarkos aprašo

patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Rasa Kuzminskaitė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2023 m. lapkričio 23 d. sprendimo Nr. T1-287 ,,Dėl Šilalės rajono savivaldybės sporto

projektų finansavimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ pakeitimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

10. SVARSTYTA. Pritarimas dalyvauti partnerio teisėmis uždarajai akcinei bendrovei

„Šilalės vandenys“ įgyvendinant projektą „Vandentvarkos paslaugų prieinamumo didinimas

Šilalės rajono savivaldybėje“.

Tarybos narys Raimundas Vaitiekus nusišalino nuo 10 ir 11 darbotvarkės klausimo

svarstymo, priežastį nurodė (nes klausimas susijęs su jo darboviete, dėl viešų ir privačių interesų

konflikto) ir paliko posėdžių salę.

Pritarta bendru sutarimu nusišalinimui.

Pranešėjas Justas Stankevičius pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė klausė, kokia piniginė išraiška, kokia suma bus finansuojama.

T. Bartkus atsakė, kad bendra projektų vertė yra apie 6 mln. Eur, 2 mln. Eur per 5 m.

turėtų surasti Savivaldybė, o 1 200 000 Eur – UAB „Šilalės vandenys“, apie 3 mln. Eur iš

Europos Sąjungos.

R. Norvilienė klausė, ar jau kitų metų biudžete reikės nusimatyti dalį lėšų.

T. Bartkus atsakė, kad taip. Kitais metais planuojama pradėti daryti 5 vandens stočių

gerinimo rekonstrukcijas ir prisidėjimą prie šių stočių reikės nusimatyti.

R. Norvilienė domėjosi, ar Šilalės vandenys turės iš ko prisidėti.

T. Bartkus atsakė, kad taip.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl pritarimo dalyvauti partnerio

teisėmis uždarajai akcinei bendrovei „Šilalės vandenys“ įgyvendinant projektą „Vandentvarkos

paslaugų prieinamumo didinimas Šilalės rajono savivaldybėje“ (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

11. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2022 m. lapkričio 24 d.

sprendimo Nr. T1-254 „Dėl leidimo vykdyti Šilalės nuotekų valymo įrenginių rekonstrukcijos ir

plėtros projektavimo paslaugos pirkimą“ pakeitimas.

Pranešėjas Feliksas Beržinis pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė klausė, kiek dar reikės prisidėti prie projektavimo darbų ir kada bus baigti

projektavimo darbai. Galbūt ir projektuotojas nėra labai geranoriškai nusiteikęs.

T. Bartkus atsakė, kad taip, viešieji pirkimai taip sustatė, kad galbūt nusipirkome ne iš

pačių geriausių projektuotojų, tokie yra teisės aktai ir laimėjo tas, kas laimėjo. Paaiškino, dėl

pirmojo atvejo, kuomet buvo numatyta 50 000 Eur, jog už tokią sumą net neatsirado kas pradėtų

daryti, todėl suma buvo pakelta iki 75 000 Eur ir, šiuo atveju, pasirodo, jog projektuojant
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techninėje klasifikacijoje nebuvo numatyta kai kurių dalykų, o taip pat, buvo ilgai diskutuojama

su projektuotoju dėl poveikio aplinkai vertinimo, jie norėjo daryti vertinimą, kuris būtų užtrukęs

ilgiau ir kainavęs brangiau, tačiau priėjome prie išvados, kad užteks poveikio aplinkai atrankos,

kuri irgi papildomai kainavo.

R. Norvilienė klausė, ar taip projektuotojas negudrauja, ar tokiu atveju nesusidarys

ydinga praktika ir su kitais projektais.

T. Bartkus atsakė, kad buvo vykdytos konsultacijos, tai, ko prašo papildomai

projektuotojas, nebuvo įtraukta į specifikaciją, o be šių dalių projektas greičiausiai negautų

teigiamos išvados ir jo negalėtume įgyvendinti. Pasisakė, jog pereinant prie didelių projektų,

reikėtų nepagailėti ir nupirkti techninės specifikacijos paslaugą, kad daugiau tokių atvejų

nebepasitaikytu.

R. Norvilienė klausė, ar tai jau paskutinis kainos pakėlimas ir už tiek pavyks parengti

projektą bei kada planuojama pabaigti projektą.

F. Beržinis atsakė, kad šiuo metu sutarties vykdymas yra sustabdytas dėl atrankos

poveikio aplinkai tyrimo, atranka bus atlikta gruodžio 31 dienai ir tik po šios dienos sutartis bus

atnaujinta.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2022 m. lapkričio 24 d. sprendimo Nr. T1-254 „Dėl leidimo vykdyti Šilalės nuotekų

valymo įrenginių rekonstrukcijos ir plėtros projektavimo paslaugos pirkimą“ pakeitimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 23, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

Į posėdžių salę sugrįžo R. Vaitiekus.

12. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2021 m. kovo 25 d. sprendimo

Nr. T1-86 „Dėl Piniginės socialinės paramos nepasiturintiems Šilalės rajono gyventojams

teikimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ pakeitimas.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Gečienė klausė, ar šis sprendimo projektas neturėjo būti svarstomas Sveikatos

apsaugos ir socialinių reikalų komitete. Prašė, jog į komitetą esant net vienam ar dviem

klausimams jie vis tiek būtų įtraukti į darbotvarkę ir svarstomi.

T. Bartkus atsakė, kad ne meras traukia klausimus į komitetų darbotvarkes. Paaiškino, jog

šio sprendimo projekto keičiamas punktas yra keičiamas pagal įstatymą, tai yra techninis

sprendimas, pasikeitė įstatymo nuostata kurią perrašome mūsų tvarkoje 18 punktu. 

Papildė R. Rumšienė.

V. Miknienė tikslinosi dėl 18 punkto, ar gyventojai nuo rugsėjo mėn. galės kreiptis dėl

kompensacijos už kurą.

R. Rumšienė atsakė, kad taip.

V. Miknienė klausė, dėl anksčiau patvirtintame tvarkos apraše 43.2. punkto, kuriame

sakoma, kad atsižvelgiant į savivaldybės einamųjų metų finansines galimybes būstui šildyti ir

karštam vandeniui ruošti, naudojant kietąjį ir kitokį kurą, kurio faktinės sąnaudos kiekvieną

mėnesį nėra nustatomos, kompensacijos teikiamos einamaisiais metais nuo spalio 1 d. iki

rugpjūčio 31 d., o likusi dalis bus išmokėta nuo sausio 1 d., tad, ar teisingai suprantu, jog dėl

kompensacijos gyventojai galės kreiptis nuo rugsėjo 1 d., o pinigai mokami tik nuo spalio 1 d.

R. Rumšienė atsakė, kad taip, nes įprastai rugsėjo mėnuo dar nėra šildymo sezonas, jis

prasideda spalio mėnesį. Taip pat pagal savivaldybės finansines galimybes, prašymus visada

priimame visam šildymo sezonui ir sprendimą taip pat paskaičiuojame visam šildymo sezonui,

tik esant situacijai, kuomet nėra visų piniginių išteklių apmokėti visas priskaičiuotas ir

sprendimais patvirtintas išmokas, ieškome sprendimų ir išmokas išmokame per du kartus.

Papildė T. Bartkus.

Nariai diskutavo dėl kompensacijos išmokėjimo.



9

R. Jonutis klausė, ar yra galimybė susiplanuoti biudžetą taip, jog kompensacijos būtų

išmokamos per vieną kartą.

T. Bartkus paaiškino, jog tiems, kurie pirmieji pateikia prašymus dėl kompensacijos ir yra

išmokama per kartą, tačiau neaišku koks bus trūkumas, nes pernai metais tai sudarė tikrai labai

ženklią dalį. Reikėtų kažko atsisakyti, kad suplanuoti pakankamai lėšų kitų metų biudžete.

R. Jonutis siūlė sekantį kartą ateinant su tvarkos aprašo pakeitimu, tvarkos aprašo 43.2.

punktą papildyti „jog esant galimybei ir pakankamai lėšų, kompensacija išmokama per vieną

kartą“.

V. Miknienė klausė, ar pernai buvo lėšų trūkumas.

T. Bartkus atsakė, kad taip.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2021 m. kovo 25 d. sprendimo Nr. T1-86 „Dėl Piniginės socialinės paramos

nepasiturintiems Šilalės rajono gyventojams teikimo tvarkos aprašo patvirtinimo“ pakeitimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

13. SVARSTYTA. Šilalės rajono mokėjimo už socialines paslaugas tvarkos aprašo

patvirtinimas.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono mokėjimo už

socialines paslaugas tvarkos aprašo patvirtinimo (vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

14. SVARSTYTA. Šilalės rajono savivaldybės tarybos 2024 m. balandžio 25 d.

sprendimo Nr. T1-96 „Dėl Šilalės rajono savivaldybei nuosavybės teise priklausančio

nekilnojamojo, ilgalaikio ir trumpalaikio materialiojo turto perdavimo valdyti, naudoti ir

disponuoti juo patikėjimo teise Šilalės sporto mokyklai“ pakeitimas.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Norvilienė tikslinosi, ar perduodama Šilalės sporto mokyklai tiesiog įsigytą inventorių

ir turtą naudoti. Atkreipė dėmesį, kad Šilalės sporto mokyklai sporto salėje trūksta smulkiojo

sporto inventoriaus, treniruoklių.

Pasisakė T. Bartkus, kad atkreips į tai dėmesį bei pasikalbės, kad įsigytų, jeigu yra

poreikis. 

Posėdžio pirmininkas siūlė balsuoti rankos pakėlimu už pateiktą sprendimo projektą.

NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl Šilalės rajono savivaldybės

tarybos 2024 m. balandžio 25 d. sprendimo Nr. T1-96 „Dėl Šilalės rajono savivaldybei

nuosavybės teise priklausančio nekilnojamojo, ilgalaikio ir trumpalaikio materialiojo turto

perdavimo valdyti, naudoti ir disponuoti juo patikėjimo teise Šilalės sporto mokyklai“ pakeitimo

(vienbalsiai).

BALSAVO: UŽ – 24, PRIEŠ – 0, SUSILAIKĖ – 0.

15. SVARSTYTA. Savivaldybės turto perdavimas pagal panaudos sutartį.

Tarybos narė Birutė Žirlienė nusišalino nuo klausimo svarstymo, priežastį nurodė (nes

dirba toje įstaigoje) ir paliko posėdžių salę. 

Pritarta bendru sutarimu nusišalinimui.

Pranešėja Ramūnė Rumšienė pristatė sprendimo projektą ir prašė pritarti.

R. Gečienė prašė sukonkretinti kokios patalpos perduodamos.

R. Rumšienė atsakė, kad patalpos rūsyje, ten jie turi archyvą.

R. Gečienė tikslinosi, ar patalpų perdavimas buvo tęsiamas 10 metų.

Posėdžio pirmininkas siūlė bendru sutarimu pritarti pateiktam sprendimo projektui.
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NUTARTA. Pritarti pateiktam sprendimo projektui dėl savivaldybės turto perdavimo

pagal panaudos sutartį (bendru sutarimu).

Į posėdžių salę sugrįžo B. Žirlienė.

16. SVARSTYTA. Informacija dėl mokyklų pasiruošimo 2024–2025 mokslo metams.

Pranešėja Jolanta Skrodenienė pristatė informaciją apie mokyklų pasiruošimą 2024–2025

mokslo metams. 

R. Norvilienė klausė, kodėl į darbo grupę nebuvo įtraukta nieko iš Švietimo, kultūros,

sporto ir teisėtvarkos komiteto. Kokie jūsų, kaip vicemerės, kuruojančios švietimo sritį esminiai

pastebėjimai, kaip mokyklos pasiruošusios naujiems mokslo metams ir, kaip manote, kokios

didžiausios problemos.

J. Skrodenienė patikino, jog kitais metais į darbo grupę tikrai bus galima įtraukti atstovų

iš komiteto. Taip pat atsakė, kad lyginant su pernai metais, šiais metais mokyklos pasiruošusios

geriau, pernai buvo didesnių problemų, yra jų ir šiemet, bet kiek įmanoma jos yra sprendžiamos.

Visgi, yra trūkumas ir specialistų ir priemonių. Nors kiekviena ugdymo įstaiga turi savų

problemų, bet stengiasi suteikti kuo kokybiškesnį mokymą. 

Papildė T. Bartkus, J. Skrodenienė.

E. Gargasė domėjosi kokia situacija Šilalės Dariaus ir Girėno progimnazijoje, nes yra

paskelbta 15 laisvų darbo vietų.

T. Bartkus atsakė, kad tai yra mokinio padėjėjo etatai. Taip yra todėl, kad jie vienus

padėjėjus vasarai atleidžia ir prasidėjus mokslo metams vėl priima.  Dėl besikeičiančių mokinių

srautų, kartais neina suplanuoti kiek tokių specialistų reikės. 

E. Gargasė patikslino, jog yra ir specialistų trūkumas.

J. Skrodenienė atsakė, kad taip yra, bet direktorė patikino, kad ugdymo procesą užtikrins.

Papildė T. Bartkus.

Toliau nariai diskutavo apie esančių problemų ugdymo įstaigose sprendimą, esamą

poreikį ir trūkstamus vadovėlius, jų įsigijimą. Meras Tadas Bartkus prašė Švietimo, kultūros ir

sporto skyriaus vedėjos pateikti ugdymo įstaigoms užklausą, koks yra trūkumas vadovėlių, kokia

trūkstama pinigų suma jiems įsigyti.

R. Gečienė teiravosi dėl anksčiau išsakyto prašymo medicinos punktą esantį Dariaus ir

Girėno progimnazijos ketvirtame aukšte perkelti į pirmą aukštą, ar yra atlikti šie pokyčiai.

J. Skrodenienė atsakė, kad pateiks užklausą direktorei ir gavus atsakymą informuos.

V. Jankauskaitė-Milčiuvienė klausė, kaip keičiasi mokinių skaičiaus dinamika, kiek

mokslo metus pradeda šiais metais, kiek praėjusiais metais. Taip pat būtų įdomu palyginti ir

pedagogų skaičių. 

J. Skrodenienė atsakė, kad 2023–2024 m. - 2840 mokinių, šiemet, 2024–2025 m. - 2626

mokinių. Dėl pedagogų skaičiaus reikėtų pasitikslinti.

Papildė T. Bartkus.

R. Jonutis klausė, ar buvo kalbėtasi kaip mokyklos planuoja spręsti problemas susijusias

su žalingais įpročiais.

J. Skrodenienė atsakė, kad kaip ir visur yra prevencinės priemonės, yra vaiko gerovės

komisija bei turbūt svarbiausia yra pokalbiai su tėvais.

R. Jonutis pasisakė, jog ši situacija yra prastėjanti ir, jog turėtų atsirasti naujų priemonių

tam spręsti. 

J. Skrodenienė atsakė, kad tuomet laukiame pasiūlymų, nes pagal visą tvarką ir

numatytus reikalavimus kažkokių griežtų priemonių įvesti mes negalime.

Papildė T. Bartkus.

Nariai diskutavo dėl prevencinių priemonių spręsti žalingų įpročių problemai.

A. Giedraitienė klausė dėl kito žalingo įpročio – mobilaus telefono, kas pas mus

galvojama šiuo klausimu, kitų šalių praktika netgi draudžia neštis telefoną į mokyklą.
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T. Bartkus atsakė, kad šia tema yra diskutuota su įstaigų vadovais, galbūt reikėtų vienai

įstaigai nupirkti vadinamas pilotines saugias spinteles, kuriuose būtų galima laikyti telefonus.

Dėl palikimo namuose yra kiti niuansai.

R. Kuzminskaitė pastebėjo, kad tokiems pokyčiams yra reikalingas visos bendruomenės

pritarimas. Painformavo, jog ne viena mokykla tai yra bandžiusi inicijuoti, tačiau nei vieno

sėkmingo atvejo nebuvo, nes didžiausias pasipriešinimas buvo iš tėvų bendruomenės. O priimti

tokį teisės aktą, siūlyti tarybai, kuris nebus įgyvendinamas be tėvų sutikimo nėra galimybių.

Pasisakė J. Skrodenienė.

Meras Tadas Bartkus informavo, jog kitas tarybos posėdis planuojamas 2024 m. rugsėjo

26 d., komitetų posėdžiai rugsėjo 23 d.

Posėdžio pirmininkas Tadas Bartkus

Posėdžio sekretorė Sandra Balčienė
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